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Přihlaste se k nám do 31. března 2021

Klientské centrum Jihlava
Masarykovo náměstí 35

Bezkontaktní výdej využilo 
během čtrnácti dnů bezmála 1800 
návštěvníků, kteří si vypůjčili 
téměř 20.000 knih, říká ředitelka 
jihlavské knihovny Jarmila Daň-
ková.

Veronika Dawidowicz �

Myslíte, že zavřené knihovny a 
knihkupectví odradily lidi od čte-
ní?

Jednoznačné neodradily. Myslím, 
že je tomu spíše naopak, protože v 
této době je zavřené všechno – školy, 
divadla, kina, galerie, sportoviště…. 
Pak už zbývá jen kniha, kterou si lidé 
mohou vypůjčit v knihovnách ales-
poň v režimu bezkontaktního výde-
je nebo výdejního okénka a jsou za 
tuto možnost velmi rádi.

Půjčovali si lidé knihy v době co-
vidové víc než dřív? Tedy myslím 
v době, kdy mohlo fungovat ales-
poň výdejní okénko knihovny?

Běžný provoz knihovny bez ja-
kýchkoliv omezení a půjčování knih 
v době covidové limitované řadou 
omezení se nedá srovnávat. Za čtr-
náct dnů bezkontaktního výdeje 
knih využilo tuto službu v hlavní bu-
dově a na pobočkách bezmála 1800 
návštěvníků, kteří si vypůjčili téměř 
20.000 knih. To rozhodně není málo, 
ale jde o něco nového a ne každému 
tahle forma vyhovuje. 

Pro řadu návštěvníků knihovny 
bylo dříve běžné spolu s půjčením 

knih strávit nějaký čas v knihovně, 
setkat se třeba s přáteli nebo se zú-
častnit nějaké akce. Taková přidaná 
hodnota teď není samozřejmě mož-
ná. Rozhodně však čtenáři oceňují, 
že si mohou knihu vypůjčit alespoň 
v tomto zvláštním režimu.

Je nějaký žánr, o který měli čte-
náři největší zájem?

Čtenáři si půjčují nejvíce beletrii, 
což je v této době asi pochopitelné.

Očekáváte velký nápor po zno-
vuotevření?

Po zkušenostech z jara 2020, kdy se 
čtenáři po znovuotevření knihovny 
vraceli do knihovny spíše pozvolna 
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Čtenáře nejvíce zajímá beletrie

Dva typy svítidel byly za účelem seznámení občanů s novým osvětlením na 
Masarykově náměstí umístěny před budovou jihlavského magistrátu.

Umístěny zde budou asi měsíc a nejméně po stejnou dobu bude magistrát 
čekat na reakci občanů, kteří mají možnost výběru jednoho či druhého typu 
osvětlení, který by měl být po vyhodnocení instalován po celém náměstí. 

Zatím není znám ani přesný počet svíti-
del, ten vyplyne až z projektu vybraného 
typu svítidla a intenzity jeho osvětlení. 
V rozpočtu města jsou na tuto rekonstrukce vyhrazeny řádově miliony ko-
run.

Jedna zrcadlová lampa by město přišla až na 50.000 korun, oproti tomu 
lampa kulatého tvaru by stála asi 15.000 Kč. 

„Budeme vybírat z několika návrhů, například skupina jihlavských architektů 
navrhuje kolem morového sloupu vybudovat stromový háj. Podle mne vzhled ne-
záleží na jednom názoru, musíme počítat s tím, že se jedná o krok, který se nedá 
každý rok měnit, proto chceme vybírat z co nejvíce návrhů,“ uvádí primátor Vra-
tislav Výborný. -pt-

a postupně, nepředpokládáme zcela 
odlišný vývoj situace. 

Navíc teď budou mít před otevře-
ním knihovny pravděpodobně dlou-
hou dobu možnost půjčování pro-
střednictvím výdejního okénka.

Plánujete na březen nějaké onli-
ne akce, když je měsícem knihy a 
čtenářů?

Naše profesní organizace Svaz kni-
hovníků a infomačních pracovníků 
pravidelně vyhlašuje celostátní akci 
na podporu čtenářské gramotnosti 
„Březen – měsíc čtenářů“. Součástí je 

také vyhlášení Čtenáře roku – letos 
oceníme E-čtenáře, přičemž hlavním 
kritériem hodnocení bude celko-
vý počet vypůjčených e-knih v roce 
2020.

Na březen připravujeme v onli-
ne podobě tvůrčí dílnu, přednášku 
„Marie Terezie a její doba“, čtení pro 
děti a představení knižních novinek 
pro dospělé i pro děti, případně další 
akce.  

Bližší informace najdou zájemci na 
našich webových stránkách: h� ps://
www.knihovna-ji.cz . 

Lampy se předvádějí
Z Novin jihlavské radnice v roce 2001

Psalo se před 20 lety


